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Vigtigt, du møder op
tirsdag 19. april
Generalforsamlingen skal pejle fremtiden for Lauget - giv dit bud!
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Per Ebert - bestyrelsens kandidat som ny Skatmester.

16972 eller
2. Netbank = registre-

ringsnr. 9570 kontonr. 
0012618115 i Danske 
Bank.

Husk at skrive navn på 
den/de, der betales for!

Når du har betalt til 
tiden, er du sikret en stol 
og et måltid samt særde-
les hyggeligt selskab. 

NB: Du skal kun ind-
betale penge for midda-
gen – kontingentet skal 
betales efter generalfor-
samlingen, som jo først 
skal vedtage beløbet for 
2022-23.

Fire poster er på valg
Skatmester Niels Hjortboe 
har ønsket at stoppe.

Bestyrelsen indstiller 
Per Ebert, som har været 
medlem af Lauget siden 
2004.

Havfrue Britt Vinderslev 
og Høvding Erling Mad-
sen stiller gerne op igen.

Revisor Mads Barslund 
modtager også gerne 
genvalg.

55 øre om dagen
Regnskab og budget er 
sendt ud sammen med 
indkaldelsen og de hæn-
ger også på Opslagstav-
len.

Bestyrelsen lægger op 
til uændret kontingent:

200 kroner for et år - og 
tænk på det gode selskab 
og alle de herlige ople-
velser, du får for 55 øre 
om dagen!

Køber du billet til mid-
dagen får du endda et 
tilskud fra Lauget, som 
giver dig overskud på 
kontingentkontoen ...

Generalforsamlingen 19. 
april kl. 20 bliver vigtig 
for Laugets fremtid:

- Vi vil gerne have 
tilkendegivelse af, om 
medlemmerne synes om 
idéen om Vinterpaladset 
2.0, så vi ved, hvilket man-
dat, vi kan agere på, siger 
Høvding Erling Madsen.

På de næste to sider 
kan du læse en opdateret 
oversigt over havneudvi-
delsen - herunder hvad 
det er, der sker på gene-
ralforsamlingen.

Det er kun adgang for 

medlemmer - og det kræ-
ver ikke tilmelding. 

Bare mød op!

Derfor gør vi sådan
Hvis du undrer dig over, 
at Vinterpaladset 2.0 i 
indkaldelsen til general-
forsamlingen er opført 
som et forslag uden at der 
skal stemmes om det, så 
er forklaringen:

- Vi kunne have placeret  
det under Eventuelt, men 
i lyset af emnets vigtig-
hed, fandt bestyrelsen det 
korrekt at lægge punktet 

under Forslag, siger Høv-
dingen.

Sådan kommer du 
med til middagen
Det er derimod nødven-
dig med tilmelding til den 
indledende middag, hvor 
velkomstdrinken serveres 
kl. 17.30 fulgt af en mid-
dag.

Middagen - som også 
kun er for medlemmer 
- koster 425 kroner, som 
senest mandag 11. april 
skal være indbetalt:

1. MobilePay = TAST 



Mandag 28. marts 
blev der givet 
det formelle 

startskud til udvidelsen af 
Rungsted Havn: 

Kommunalbestyrelsen 
godkendt organisations-
planen, som er arbejds-
grundlaget.

Fælles projekt
Essensen er, at selv om 
Hørsholm Kommune ejer 
havnen og er den største 
økonomiske bidragsyder, 
så sker arbejdet i et fæl-
lesskab mellem havnebe-
styrelsen og kommunen.

Vigtigt udvalg
Det vigtigste omdrej-
ningspunkt er Havneud-
videlsesudvalget, som 
består af fem, der repræ-
senterer alle interesserne 
på havnen, og fem kom-
munalpolitikere samt to 

embedsmænd.
Havneudviklingsudval-

get skal forholde sig til:
• Den overordnede fysi-

ske udformning ud fra den 
foreliggende beskrivelse 
af scenarie 3 i skitsepro-
jektet  (ifm. udbudsma-
teriale og -proces samt 
indkomne tilbud)

• Eventuelle større øko-
nomiske omdisponeringer 
indenfor det godkendte

• Valg af nyt inventar og 
udformning af aktiviteter 
på havnen med udgangs-
punkt i scenarie 3 i skitse-
projektet

• Eventuelle markante 
ændringer i projektets 
tids- og procesplan

• Kommunikationsstra-
tegi og -plan

• Projektets løbende 
fremdrift

• Evt. (om)placering af 
foreninger og klubber på 

havnen.
Det glædelige er, at 

kommunikationen er 
tænkt ind fra starten.

Laugets høvding Erling 
Madsen er med i Havne-
udvidelsesudvalget som 
repræsentant for de for-
eninger, som ikke er sejl-
klubber.

Havnen for alle
Oveskriften for udvidel-
sen er »Rungsted Havn 
– en havn for alle«, og det 
overordnede mål er at 
sikre, at Rungsted Havn 
også fremover er et sted, 
der er værd at lægge ve-
jen forbi. 

Og der skal være gode 
muligheder for at udfolde 
aktiviteter.

Nu skal vi i gang!
Borgmester Morten Slot-
ved fastslår, at det er et 

fælles projekt for kommu-
nalbestyrelse og havne-
bestyrelse. 

Og havneformand Jør-
gen Thorsell siger:

- Jeg glæder mig til at 
omsætte aftalen om hav-
nen til virkelighed. Nu 
har vi organiseringen på 
plads, så nu skal vi i gang 
med at finde nogle gode 
rådgivere, der kan hjælpe 
os med havnens udvikling. 

Han siger videre:
- Vi forventer at tage det 

første spadestik i 2023 til 
moderniseringen af hav-
nen, der forventes at pågå 
over de næste fem-syv år.

Kommissoriet er tilgæn-
geligt på kommunens 
hjemmeside: 

https://dagsordener.
horsholm.dk/vis/pdf/
bilag/9f1982c5-af9e-41fd-
ad7f-9fe15d3cb0cd/?redir
ectDirectlyToPdf=false 

Sydmolen i dag svinger til venstre i billedet. Den nye bliver 180 meter længere, så den når op på 420 meter. Den får en ny 
placering; nemlig lige frem på billedet herover. Laugets badebro eksproprieres, og der kigges på muligheden for at flytte 

Vinterpaladset længere ud på den nye mole, så vi kan beholde freden og roen.

Foto: Erling Madsen

Ligger Laugets fremtid 
lige ud på billedet?

Nu er arbejdet med havneudvidelsen skudt i gang: Generalforsamlingen vigtig
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Som landet ligger nu
Som landet ligger nu, så 
kan vi nu tegne et billede 
af det videre forløb med 
udvidelsen af Rungsted 
Havn.

I 2021 kunne alle kom-
munens borgere komme 
med forslag til den nye 
havn. 

Der har også været en 
interviewrunde med alle 
foreningerne på havnen 
for at høre deres ønsker. 

Og udgangspunktet er 
ifølge havneformand Jør-
gen Thorsell, at ingen for-
eninger må stilles ringere.

Laugets DNA vigtigt
Tirsdag 8. februar: Lau-
gets medlemmer var invi-
teret til indledende møde, 
hvor et gennemgående 
tema var vigtigheden af at 
bevare Laugets DNA.

Udover hygge og humor, 
handler det også om det 
mindre, fælles omklæd-
ningsrum som omdrej-
ningspunkt. 

Første resultat efter mø-
det om Vinterpaladset 2.0 
var en skitse til indretning 
indendørs plus en uden-
dørs terrasse.

Den bragte vi i forrige 
nyhedsbrev; nummer 83 
fra februar.

Planlægning i år
Mandag 28. marts 2022 
godkendte Hørsholm 
Kommunalbestyrelse or-
ganisationsplanen, hvilket 
betyder, at vi nu for alvor 
kan gå i gang.

Tirsdag 26. april mødes 
det vigtigste nye udvalg 
første gang: Havneud-
viklingsudvalget, hvor 
Høvding Erling Madsen er 
med. 

Resten af 2022 bruges 
på først og fremmest at 
ansætte en projektleder 
og så lave en plan for ar-
bejdet. 

Går i gang næste år
2023 tages første spade-
stik, hvor der lægges ud 
med renoveringsopgaver, 
som under alle omstæn-

digheder skal laves. 
Fra en tidshorisont på 

fem år er det nu ændret til 
fem-syv år. 

Det hænger blandt 
sammen med at der er 
leveringstid på mange 
produkter og der skal 
gennemføres en VVM-un-
dersøgelse, som afdækker 
eventuelle miljøpåvirknin-
ger af omgivelserne. 

Generalforsamlingen 
er meget vigtig
For Lauget betyder det, at 
vi skal have en skitse til 
et nyt byggeri klar i årets 
løb, så det kan komme 
med i planlægningen 
– herunder myndigheds-
godkendelser.

Generalforsamlingen 
tirsdag 19. april er derfor 
vigtig for at få en tilkende-
givelse fra medlemmerne: 

Skal vi gå videre? 
Og i givet fald i hvilken 

retning?
Der bliver ikke en af-

gørende afstemning, da 
det ikke vil være fair at 
skulle stemme om noget 
vi endnu ikke helt kender 
konsekvenserne af; bl.a. 
de økonomiske.

Bestyrelsen vil gen-
nemgå de fakta, der p.t. 
kendes, samt de ideer, 
medlemmerne gav på det 
første møde. 

Så vil vi nedsætte små, 
hurtigtarbejdende grup-
per på to-fire medlemmer 
til at afdække spørgsmål.

Laugets skitse i år
Det fører så til, at vi i årets 
løb bør kunne lægge en 
ramme frem, så vi alle 
ved, hvad vi taler om. 

Når vi er klogere på den 
detaljerede tidsplan for 
havneudvidelsen ved vi 
også, hvornår medlem-
merne skal træffe den 
endelige afgørelse.

Det ser ud til senest at 
være på næste general-
forsamling til april næste 
år. 

Men om fornødent kan 
bestyrelsen også indkalde 
til en ekstraordinær gene-

ralforsamling inden.
- Det vigtigste er, at der 

er gennemskuelighed og 
at alle medlemmer får mu-
lighed for at tage stilling, 
så det er et fælles projekt, 
vi går videre med. Så må 
vi hellere brug lidt længe-
re tid på den indledende 
del, understreger Høvding 
Erling Madsen

Havneudviklings-
udvalget
Havnen: Jørgen Thorsell 
(formand, Otto B. Chri-
stiansen, René van Laer, 
Erling Madsen og Knud 
Nordby.
Politikere: borgmester 
Morten Slotved fra K, 
Thorkild Gruelund fra Q, 
Henrik Klitgaard fra R, 
Ann Lindgren Lindhardt 
fra V, og Caroline Victoria 
Christensen fra S.
Embedsmænd: kom-
munaldirektør Pernille 
Halberg Salamon og pro-
gramleder Lise Kloster 
Bro.

Økonomi og tidsplan
Budgettet er vokset fra 
120 til 180 millioner kro-
ner; bl.a. fordi der har 
været kraftige stigninger 
i bygge- og anlægsbran-
chen.

Rungsted Havn betaler 
60 millioner kroner, mens 
Hørsholm Kommune beta-
ler 120 millioner kroner. 

Havnen og Sydstranden 
er to adskilt områder, som 
begge ejes af Hørsholm 
Kommune. Sydstranden 
vedligeholdes af kommu-
nen og adskilles fra hav-
nen af rækværket langs 
p-pladserne. 

Rungsted Muren, kan 
man kalde rækværket!

Den – i mange hense-
ender uhensigtsmæssige 
– opdeling, bliver næppe 
ændret foreløbig: 

Da kommunen hjemtog 
havnen for nogle år siden, 
lovede borgmester Mor-
ten Slotved på et møde, at 
det ikke var et trick for at 
få lempet den halve mil-
lion kroner det koster at 

vedligeholde Sydstranden 
ind i havnens budget, så 
bådpladsejerne kommer 
til at betale for Sydstran-
den. 

Udvidelsen af havnen vil 
give 200 nye bådpladser 
plus skabe flere større 
bådepladser; idet bådene 
var væsentlig mindre, da 
havnen blev indviet i 1974 
end i dag. 

Vinterpaladset 
omringes
Vinterpaladset omringes 
og det er årsagen til, at 
Lauget kigger efter en an-
den placering, så vi fortsat 
kan nyde freden, roen og 
barrøvsbadningen.

Sydstranden skal have 
et løft og kobles sammen 
med Klippeøen, som er en 
udfyldning øst for Vinter-
paladset og forbi Laugets 
badebro, som derfor eks-
proprieres.

Dette område skal rum-
me badebroer, fiskemu-
lighed, afslapningsteder, 
fitnessudstyr, oplevelses-
steder m.m.

Udover renovering af 
flere bådebroer gøres 
Sydstranden ni meter 
bredere, så der kan holde 
flere biler i skråparkering, 
og Sydmolen forlænges 
180 meter til 420 meter og 
får en ny linjeføring.

Ved Nokken kommer 
der også et nyt, stort om-
råde, der kan bruges som 
et aktivitetstorv.

Der er også planer om 
at flytte rundt på akti-
vitetssteder på havnen, 
ligesom der tages højde 
for, at den nye Sydmolen 
kan betyde lavere vand 
og mere tang, så Rungsted 
Roklub skal flyttes ind i 
havnen.

Rungsted Kyst Vandski-
klub vil flytte længere ud 
på molen, Rungsted Hav-
bad vil have den mobile 
sauna med fire måneders 
åbningstid omdannet til 
et helårsklubhus på Nord-
molen og så skal der være 
et klubhus til Rungsted 
Sejlklub.
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118 vil gerne 
være med
Ventelisten er nu oppe på 
118 personer.

Primo september får de 
besked om, hvor mange, 
vi har plads til at optage 
per 1. oktober, når næste 
badesæson starter.

Gelænderet er 
igen på plads
Stormen Bodil nappede 
det ene gelænder på en 
endetrappe.

En venlig turist så plud-
selig noget stikke op af 
sandet under badebroen, 
da hun badede.

Med ihærdighed og 
muskelkraft lykkedes det 
hende at få det fri af san-
det - og nu har Pligthug-
gerne sat det på plads.

Men pas på: Ét af de ne-
derste trin på den venstre 
trappe mangler stadig sit 
øverste bræt.

Pylonerne 
snart oppe
Nu kan du godt gå på jagt 
efter din bombizz:

Når bådene er sat i 
vandet - og det plejer at 
ære medio maj - så skal 
bombizzen i brug. Adgang 
kl. 4-10 hver dag.

Sæt x i 
kalenderen 
Tirsdag 19. april
kl. 20: 
Generalforsamling,
Rungstedgaard.
Middag starter kl. 17.30.
Lørdag 1. oktober 
kl. 8.30
Standerhejsning med dåb 
og morgenbord,
 Vinterpaladset.
Fredag 24. december 
kl. 8.30
Julebadning med morgen-
bord, Vinterpaladset.

Julebadet i april
Talemåde reddede et af Laugets vigtige fællesskaber

75 mødte op til Jule-
badningen 2021, som 
foregik lørdag 2. april 
2022!

Her er Høvdingens 
tale:

Talemåder er ofte no-
get vrøvl – men endelig 
er der én, som kan bru-
ges til noget fornuftigt:

Nemlig sætningen 
»julen varer lige til 
påske« - for uden den, 
havde vi ikke i dag kun-
net holde Julebadnin-
gen 2021!

Sidst vi kunne gen-
nemføre Julebadningen 
var i 2019 – og vi tro-
ede, at vi kunne vende 
tilbage 214. december 
2021. Men corona-
restriktionerne kom i 
vejen.

Humoren overhalet 
af virkeligheden
Jeg var ellers begyndt 
at fundere over, hvad 
min tale skulle indehol-
de, og besluttede mig 
for at være morsom. 

Corona lærte os be-
grebet hjemmearbejde 
– og så ville jeg causere 
over, at det da var godt, 
vi ikke også har hjem-

mebadning. For hvor 
er det vigtigt – som vi 
også lærte under co-
rona – at vi kan mødes 
fysisk.

Men humoren blev 
overhalet af virkelighe-
den: For i januar læste 
jeg artikel om Politiken 
om en ny trend; nemlig 
hjemmebadning, hvor 
man anskaffer en stor 
balje til koldt vand, så 
man på altanen eller 
terrassen kan bade 
uden at skulle opsøge 
havet.

Fællesskabet vigtigt
Netop Julebadningen er 
vigtig for Lauget: 

Sammen med Sol-
hvervsfesten, Stander-
hejsning og generalfor-
samling de fire årlige 
samlingspunkter, hvor 
vi mødes. Med tøj på.

Derfor også glædeligt 
at vi er så mange hér i 
dag – og endnu dejli-
gere, at det sker efter 
ønske fra flere medlem-
mer, der værdsætter 
fællesskabet.

Fællesskabet er også 
det bærende element i 
arbejdet med at se på, 

om vi skal flytte Vinter-
paladset og samtidig 
supplere det med flere 
muligheder. 

Laugets smukke DNA 
er jo netop fælles-
skabet; hver morgen 
symboliseret i det 
fysisk beskedne fælles 
omklædningsrum. 

Og dét DNA skal vi 
tage med os.

Det får vi lejlighed til 
at snakke mere om på 
generalforsamlingen 
tirsdag 19. april, hvor vi 
håber rigtig mange vil 
møde op og give deres 
besyv med om Laugets 
fremtid.

Uden fakler og træ
I forhold til en normal 
Julebadning er der to 
ting, I må undvære: 

Lurblæserlauget 
Lurendrejerne måtte på 
grund af det manglen-
de morgengry droppe 
faklerne – og jeg kan 
ikke som jeg plejer, øn-
ske jer: Kom godt rundt 
om træet!

Men på bestyrelsens 
vegne vil jeg sige: På 
gensyn på generalfor-
samlingen!
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